
Veckans regelnöt v. 34 2023  

Ja eller Nej-frågan 
Kan du använda din putter för att mäta upp ett korrekt lättnadsområde?  
 
 

Spelares chip träffar boll på green och går i hål   
Denna situation inträffar under en singeltävling slagspel. 

Ludwig ligger på fairway några meter från green. Carl, en av de andra spelarna i 
gruppen, har sin boll i en greenbunker, men ligger längre från hål än Ludwig.  
Carls bunkerslag hamnar en halvmeter från hålet vid sidan av Ludwigs spellinje. När 
Carl går till bagen för att hämta sin putter, passar Ludwig på att chippa eftersom 
han skulle kunna ha nytta av Carls boll som ett stopp. Och detta förfarande visar sig 
vara smart, för han slår en rejält toppad chip, som träffar Carls boll, varvid Ludwigs 
egen boll går i hål.  
Carl återplacerar sin boll och sedan puttar gruppens tredje spelare.  
Vilket alternativ är korrekt?  

A Ludwig skulle ha väntat med att spela tills det visat sig om Carl tänkte markera 
sin boll. Han får ingen plikt, men han måste slå om slaget från föregående plats.. 

B Ludwig skulle ha väntat med att spela tills det visat sig om Carl tänkte markera 
sin boll. Ludwig får två slags plikt, men hans boll är hålad.   

C Carl borde ha insett hans boll skulle kunna fungera som ett ”stopp” och skulle 
därför begärt att Ludwig skulle vänta med att spela tills han hunnit fram för att 
markera bollen. Carl får två slags plikt. Ludwig får ingen plikt och hans boll är 
hålad.   

D Varken Ludwig eller Carl får någon plikt. Ludwigs boll är hålad. 
OBS! Försök motivera svaret med rätt regel eller Clarification (Klargörande).    

 

 

 



Veckans regelnöt v. 34 2023 – Facit  

Ja eller Nej-frågan 
Kan du använda din putter för att mäta upp ett korrekt lättnadsområde?  
Nej. Du måste använda din längsta klubba (som inte är en putter) för att mäta upp 
en eller två klubblängder. Def.  

Spelares chip träffar boll på green och går i hål   
Denna situation inträffar under en singeltävling slagspel. 

Ludwig ligger på fairway några meter från green. Carl, en av de andra spelarna i 
gruppen, har sin boll i en greenbunker, men ligger längre från hål än Ludwig.  
Carls bunkerslag hamnar en halvmeter från hålet vid sidan av Ludwigs spellinje. När 
Carl går till bagen för att hämta sin putter, passar Ludwig på att chippa eftersom 
han skulle kunna ha nytta av Carls boll som ett stopp. Och detta förfarande visar sig 
vara smart, för han slår en rejält toppad chip, som träffar Carls boll, varvid Ludwigs 
egen boll går i hål.  
Carl återplacerar sin boll och sedan puttar gruppens tredje spelare.  
Vilket alternativ är korrekt?  

A Ludwig skulle ha väntat med att spela tills det visat sig om Carl tänkte markera 
sin boll. Han får ingen plikt, men han måste slå om slaget från föregående plats.. 

B Ludwig skulle ha väntat med att spela tills det visat sig om Carl tänkte markera 
sin boll. Ludwig får två slags plikt, men hans boll är hålad.   

C Carl borde ha insett hans boll skulle kunna fungera som ett ”stopp” och skulle 
därför begärt att Ludwig skulle vänta med att spela tills han hunnit fram för att 
markera bollen. Carl får två slags plikt. Ludwig får ingen plikt och hans boll är 
hålad.   

D Varken Ludwig eller Carl får någon plikt. Ludwigs boll är hålad. 
OBS! Försök motivera svaret med rätt regel eller Clarification (Klargörande).    

Till att börja med gör Carl rätt när han återplacerar sin boll, eftersom hans boll 
rubbades av något utomstående. R 9.4 
När det gäller Ludwig, så är hans boll hålad och varken han eller Carl begår något 
regelbrott, även om han får hjälp av Carls boll. Detta under förutsättning att det inte 
görs något annat och att detta förfarande är i strid med regeln om ”Boll på green 
som hjälper spelet”. Ludwig spelade nämligen från en plats utanför green och då blir 
det ingen plikt om bollen träffar en annan boll i vila på green. R 11.1  
OBS! Skulle Ludwig förfarit som i svarsalternativ a), så är hålet avslutat efter den 
första chippen, även om slaget slås om. Och detta utan plikt. 

Svarsalternativ D  

OBS! I likartade situationer skulle det kunnat bli plikt. Se exemplen på nästa sida. 



Regel 15.3a Boll på green som hjälper spelet 
1. Antag att Carl säger till Ludwig att denne ska vänta med att chippa tills Carl 

markerat och lyft sin boll, och Ludwig uppfattar detta. Ludwig får då två slags 
plikt om denna begäran om lättnad för hjälpande boll inte uppfylls.  

2. Antag att den tredje spelaren i gruppen säger till Carl att han ska markera sin 
boll för att den kan vara till hjälp för Ludwig. Om Ludwig chippar innan Carl 
hinner uppfylla denna begäran får Ludwig två slags plikt, om han uppfattar den 
tredje spelarens begäran.  

3. Antag att den tredje spelaren i gruppen säger till Carl att han ska markera sin 
boll för att den kan vara till hjälp för Ludwig och Ludwig uppfattar detta. Om Carl 
struntar i att uppfylla denna begäran och Ludwig chippar får både Ludwig och 
Carl två slags plikt.  

4. Antag att Ludwig säger till Carl att denne ska låta bollen ligga kvar när han 
chippar och detta önskemål uppfylls. Både Ludwig och Carl får då två slags plikt.  

5. Antag att den tredje spelaren i bollen uppfattar överenskommelsen i exempel 4 
och ger sitt tysta medgivande, då får även denna spelare två slags plikt.  

I samtliga dessa fall utdelas plikt oavsett om Ludwigs boll träffar Carls boll eller ej.  

Om en spelare i exempel 4 och 5 är medveten om att förfarandet inte är tillåtet, blir 
spelaren diskvalificerad för att avsiktligt ha åsidosatt en regel.  
Clarification 15.3a/1 och R 1.3b(1) 

OBS! I den aktuella situationen med de förutsättningar som beskrivs på föregående 
sida, hade det inte varit förbjudet för Carl att låta bollen ligga kvar, även om han 
insett att Ludwig skulle kunna ha stor nytta av den som ett ”stopp”. Men det hade 
enligt golfetiken varit ett tveksamt agerande.   


